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Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland 

Datum ingekomen vragen : 1 maart 2018  

Datum GS-besluit:   : 20 maart 2018 

 

Vragen nr. 22 

Vragen van mevrouw mr. I.A. Bezaan en de heer J.J.A.M. van Hooff (PVV) over Onaanvaardbare 

opstelling provincie inzake gemeentelijke herindelingen  

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 

artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 

Provinciale Staten mede, dat op 1 maart 2018 door de leden van Provinciale Staten, mevrouw mr. 
I.A.  Bezaan en de heer J.J.A.M. van Hooff (PVV), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn 

ingekomen. 

 

INLEIDING VRAGEN 

In een artikel uit de Gooi- en Eemlander (*) van 28 februari 2018 valt te lezen dat adviesbureau 

Berenschot inzake de door de provincie gewenste gemeentelijke herindelingen in het Gooi een 

plan heeft voorbereid waarin de rol van de betreffende gemeenten tot een minimum wordt 

beperkt.  

In het plan staat dat het adviesbureau wil praten met colleges en gemeenteraden, maar als 

gemeenten niet willen meewerken, “dan stellen wij het concept-herindelingsontwerp zonder hun 

inbreng op”. 

De Partij voor de Vrijheid maakt zich grote zorgen over deze gang van zaken, aangezien niet 

alleen het aangezicht van het provinciale bestuur hierdoor schade oploopt, maar ook bestuurlijke 

verhoudingen met betreffende gemeenten onder grote druk komen te staan.  

 

VRAGEN INCLUSIEF BEANTWOORDING GEDEPUTEERDE STATEN 

Vraag 1: 

Kunt u toelichten wat de nut en noodzaak is van het door adviesbureau Berenschot opgestelde 

plan? Graag een gemotiveerde toelichting. 

 

Antwoord 1: 

Wij hebben op 7 november 2017 besloten om herindelingsontwerpen op te stellen voor de 

gemeenten Wijdemeren en Hilversum, en voor Huizen, Blaricum en Laren. Wij hebben Berenschot 

de opdracht gegund om hiervoor concepten op te stellen. Hiervoor heeft Berenschot een plan van 

aanpak gemaakt. Wij hebben de gemeenten bij brief van 15 februari 2018 hierover geïnformeerd 

en hebben meegedeeld dat Berenschot contact zou opnemen voor een eerste gesprek met de 

burgemeesters.  

Vraag 2: 

Kunt u aangeven hoeveel dit plan de Noord-Hollandse belastingbetaler heeft gekost? Zo nee, 

waarom niet? 

 

Antwoord 2:  

Er zijn offertes gevraagd aan de partijen binnen het raamcontract van de provincie voor 

advieswerk. De opdracht voor het opstellen van concepten voor twee herindelingsontwerpen en 
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twee herindelingsadviezen is daarop aan Berenschot gegund. De kosten voor beide concept 

herindelingsontwerpen en –adviezen, inclusief communicatie- en organisatiekosten, bedragen 

maximaal € 88.800,- exclusief btw.  

 

Vraag 3: 

Kunt u toelichten waarom Berenschot al aan het werk is gezet, terwijl de 

gemeenteraadsverkiezingen nog moeten plaatsvinden op 21 maart 2018? Graag een gemotiveerd 

antwoord. 

 

Antwoord 3: 

De provincie dient zich aan de termijnen te houden die in het kader van deze arhi-procedure zijn 

gecommuniceerd met de betrokken gemeenten en het Rijk. Dit betekent dat Berenschot de 

concepten uiterlijk 1 juli 2018 aan ons moet opleveren. Het eerste geplande gesprek met de 

burgemeesters is een introductie- en procesgesprek. Hierin zal Berenschot onder andere het plan 

van aanpak toelichten, het standpunt ten opzichte van het genomen herindelingsbesluit horen en 

bespreken hoe de interactie met college, gemeenteraad, gemeentelijke organisatie en 

gemeenschap plaats kan vinden. 

De planning van het arhi-proces is erop ingericht dat de in maart 2018 gekozen raden hun 

zienswijzen op de herindelingsontwerpen kunnen geven, zoals ook door enkele gemeenteraden 

in de fase van “open overleg” is verzocht. 

 

Vraag 4: 

Deelt u de mening dat de door de provincie gehanteerde werkwijze inzake het verspreiden van 

het plan op zijn zachtst gezegd niet al te transparant was en daarom terecht vraagtekens oproept 

bij gemeenteraden? Kunt u toelichten waarom is gekozen voor de gehanteerde werkwijze? Graag 

een gemotiveerd antwoord. 

 

Antwoord 4: 

Nee. Wij willen het proces transparant voeren en iedereen van dezelfde informatie voorzien. 

Daarom hebben wij het plan van aanpak aan de gemeentebesturen in de persoon van de 

burgemeesters gezonden, ook aan de niet direct betrokken gemeenten Weesp, Gooise Meren en 

Eemnes. Het plan kon worden gedeeld met college en raden. De opzet daarbij was dat dit eerst 

besproken zou worden tijdens het kennismakings- en procesgesprek met de burgemeesters. Wij 

betreuren het dat door het anoniem, ongevraagd en voortijdig doorspelen en de publicatie 

daarover, en de ophef die het blijkbaar heeft veroorzaakt, ten onrechte de indruk kon ontstaan 

dat de provincie relevante informatie niet deelt. 

Vraag 5: 

Deelt u de mening dat de “strategie” om de gemeentelijke herindelingen er doorheen te drukken, 

zonder dat er lokaal draagvlak is, de bestuurlijke verhoudingen onnodig onder grote druk zet en 

het aangezicht van het provinciale bestuur schade berokkent? Zo ja, wat gaat u doen om de kou 

uit de lucht te halen en draagvlak te scheppen & zo nee, waarom niet? 

Antwoord 5: 

Nee. Wij hebben op 7 november 2017 na een zorgvuldige procedure en afweging besloten de 

provinciale arhi-procedure voort te zetten en herindelingsontwerpen op te stellen om de lokale en 

regionale bestuurskrachtproblemen in de Gooi en Vechtstreek op te lossen in een situatie, waarin 

gemeenten (met uitzondering van Weesp) niet zelf tot adequate en realistische oplossingen voor 

de langjarige problemen kwamen.  

Wij zetten ons in voor goede bestuurlijke verhoudingen, voeren bestuurlijk overleg en wegen 

uiteraard ook de bezwaren van gemeentebesturen mee. Wij bieden de gemeenten nu de 

mogelijkheid hun inbreng voor de op te stellen herindelingsontwerpen te leveren. De 

herindelingsontwerpen zullen wij toetsen aan alle daarvoor geldende criteria, waarvan draagvlak 

er één is, maar geen doorslaggevend of randvoorwaardelijk criterium vooraf. Tevens voorziet het 

plan van aanpak in bijeenkomsten met bewoners, maatschappelijke organisaties en het 

bedrijfsleven, waarbij niet alleen ruimte is voor bezwaren, maar van provinciezijde ook gewerkt 

zal worden aan het vergroten van draagvlak, onder andere door nadere uitleg en het vormgeven 

aan een goed ontwerp, bijvoorbeeld met betrekking tot de “afschaling” van de te vormen 

gemeente. Overigens is het niet zo dat er helemaal geen draagvlak is in de betrokken gemeenten. 

U gaat hiermee voorbij aan het feit dat er ook fracties, inwoners, ondernemers en organisaties 

zijn die positief staan ten opzichte van de herindeling.  
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(*) “Ontstemming na lekken werkplan richting fusies” (Gooi- en Eemlander, 28-2-2018) 

 

 

 

 

 

 

 

 


